

For Immediate Release

Northern Policy Institute and The Sudbury Local Immigration Partnership are Seeking Newcomer Perspectives on Meaningful Employment and Employment Related Challenges in Greater Sudbury

April 11th, 2024 – Northern Policy Institute would like to invite newcomers in the Greater Sudbury area to a discussion to better understand their perspectives on what meaningful employment represents to them and to deepen the understanding of the employment-related experiences, needs, and challenges faced by newcomers in Greater Sudbury. Our goal is to identify effective ways to support them in finding meaningful employment.

An **English** focus group will take place on **Thursday May 9th, 2024 at The Greater Sudbury Public Library – South End Library 1991 Regent Street between 5:30pm and 6:30pm**. A **French** focus group will take place on **Thursday May 9th, 2024 between 6:45pm and 7:45pm at The Greater Sudbury Public Library – South End Library 1991 Regent Street**. Light refreshments will be provided. The results of these focus groups will be generalized in reports published by Northern Policy Institute and other partners in this work. In addition, the findings from these focus groups will inform a research report with actionable recommendations to increase the capacity of employers to hire and retain newcomer and Francophone employees.

We will be operating under Chatham House rules, which means that no information will be attributed to anyone in particular. Comments will remain anonymous, and we will ensure protections are in place to keep information confidential and all data is stored in a password protected electronic format. Participation in these focus groups is voluntary. Participants may withdraw at any time, and are free to decline answering certain questions.

If you are interested in participating, please contact Mena Ibeneme at Mena.Ibeneme@greatersudbury.ca, or William Dunstan at wdunstan@northernpolicy.ca, by May 7th, 2024.

Lead Researcher William Dunstan is available for comment. To arrange an interview, please contact:

Charles Cirtwill
President and CEO
807-632-7999
ccirtwill@northernpolicy.ca

About Northern Policy Institute:

Northern Policy Institute is Northern Ontario's independent, evidence-driven think tank. We perform research, analyze data, and disseminate ideas. Our mission is to enhance Northern Ontario's capacity to take the lead position on socio-economic policy that impacts our communities, our province, our country, and our world.

We believe in partnership, reconciliation, collaboration, communication, and cooperation. Our team seeks to do inclusive research that involves broad engagement and delivers recommendations for specific, measurable action. Our success depends on our partnerships with other entities present in or passionate about Northern Ontario.

Based in Thunder Bay and Kirkland Lake, NPI is active in every region of Northern Ontario. During the summer months, we have satellite offices in communities across Northern Ontario staffed by teams of Experience North placements. These placements are university and college students working in your community on issues important to you and your neighbours.

About Sudbury Local Immigration Partnership:

The Sudbury Local Immigration Partnership (SLIP) supports the development of multi-sectoral community-based partnerships, planning around the needs of newcomers, and engages various stakeholders in a locally driven strategic planning process.

SLIP's purpose is to foster an inclusive, engaging, and collaborative environment with local stakeholders to identify issues, share solutions and build capacity for the purpose of ensuring the attraction, settlement, inclusion and retention of newcomers in the City of Greater Sudbury

Pour publication immédiate

**L'Institut des politiques du Nord et le Partenariat local en immigration de Sudbury
recherchent les points de vue des nouveaux arrivants sur le travail valorisant et sur les défis
liés à l'emploi dans le Grand Sudbury**

11 avril 2024 – L'Institut des politiques du Nord aimerait inviter les nouveaux arrivants de la région du Grand Sudbury à une discussion afin de mieux comprendre ce que représente pour eux un emploi valorisant et d'approfondir la compréhension des expériences, des besoins et des défis liés à l'emploi auxquels sont confrontés les nouveaux arrivants dans le Grand Sudbury. Notre objectif est d'identifier des moyens efficaces pour les aider à trouver l'emploi valorisant.

Un groupe de discussion **en anglais** aura lieu **jeudi le 9 mai 2024 à la Bibliothèque publique du Grand Sudbury - Bibliothèque publique du Sud 1991, rue Regent entre 17 h 30 et 18 h 30**. Un groupe de discussion **en français** aura lieu **jeudi le 9 mai 2024 entre 18 h 45 et 19 h 45 à la Bibliothèque publique du Grand Sudbury - Bibliothèque publique du Sud 1991, rue Regent**. Des rafraîchissements légers seront offerts. Les résultats de ces groupes de discussion seront généralisés dans des rapports publiés par l'Institut des politiques du Nord et d'autres partenaires de ce travail. De plus, les résultats de ces groupes de discussion serviront de base à un rapport de recherche contenant des recommandations pratiques visant à accroître la capacité des employeurs à embaucher et à conserver des employés nouveaux arrivants et francophones.

Nous fonctionnerons selon les règles de Chatham House, ce qui signifie qu'aucune information ne sera attribuée à qui que ce soit en particulier. Les commentaires resteront anonymes et nous veillerons à ce que des mesures de protection soient mises en place pour préserver la confidentialité des informations et à ce que toutes les données soient stockées dans un format électronique protégé par un mot de passe. La participation à ces groupes de discussion est volontaire. Les participants peuvent se retirer à tout moment et sont libres de ne pas répondre à certaines questions.

Si vous souhaitez participer, veuillez contacter Mnena Ibeneme à l'adresse Mnena.Ibeneme@greatersudbury.ca, ou William Dunstan à l'adresse wdundan@northernpolicy.ca, avant le 7 mai 2024.

William Dunstan, chercheur principal à l'IPN, est disponible pour commenter. Pour obtenir une entrevue, veuillez communiquer avec :

Charles Cirtwill

Président et directeur général
807-632-7999
ccirtwill@northernpolicy.ca

À propos de L'Institut des politiques du Nord :

L'Institut des politiques du Nord est le groupe de réflexion indépendant et fondé sur des preuves du Nord de l'Ontario. Nous effectuons des recherches, analysons des données et diffusons des idées. Notre mission est d'améliorer la capacité du Nord de l'Ontario à prendre la tête des politiques socio-économiques qui ont un impact sur nos communautés, notre province, notre pays et notre monde.

Nous croyons au partenariat, à la réconciliation, à la collaboration, à la communication et à la coopération. Notre équipe s'efforce d'effectuer des recherches inclusives qui impliquent une large participation et fournissent des recommandations pour des actions spécifiques et mesurables. Notre succès dépend de nos partenariats avec d'autres entités présentes dans le Nord de l'Ontario ou passionnées par cette région.

Basée à Thunder Bay et à Kirkland Lake, l'IPN est active dans toutes les régions du Nord de l'Ontario. Pendant les mois d'été, nous avons des bureaux satellites dans d'autres régions du Nord de l'Ontario où travaillent des équipes de stagiaires d'Expérience Nord. Ces stagiaires sont des étudiants universitaires et collégiaux qui travaillent dans votre communauté sur des questions importantes pour vous et vos voisins.

À propos du Partenariat local en immigration de Sudbury :

Le Partenariat local pour l'immigration de Sudbury (PLIS) soutient le développement de partenariats communautaires multisectoriels, la planification autour des besoins des nouveaux arrivants et l'engagement de diverses parties prenantes dans un processus de planification stratégique mené au niveau local.

Le PLIS, avec des intervenants locaux, nourrit un environnement inclusif, participatif et collaboratif dans lequel on peut cerner les problèmes, mettre en commun les solutions, et renforcer les capacités, afin d'attirer, d'établir, d'inclure et de garder les nouveaux arrivants dans la Ville du Grand Sudbury.